
„Neoserghianism  covidian”
promovat public de un mitropolit
rus
Despre vaccinare, apel de urgență de la mitropolitul Tihon (Șevkunov)

Mitropolitul Tihon cunoscut pentru marea sa activitate pastorală și editorială, în
special pentru cartea sa publicată în franceză „Părintele Rafaïl și alți sfinți de zi
cu zi”, a adresat un videoclip credincioșilor din eparhia sa pentru a evidenția
importanța  vaccinării  împotriva  Covid-19.  Vă  invităm  să  citiți  transcrierea
franceză  a  discursului  său:

Dragi creștini ortodocși din țara Pskov! Am fost obligat să mă adresez vouă prin
circumstanțe cunoscute de toți – intensificarea epidemiei din întreaga lume, în
Rusia  și  în  regiunea  Pskov.  În  ultima  săptămână,  patru  dintre  prietenii  și
cunoștințele mele au murit din cauza efectelor covidului și a unei afecțiuni acute
asociate bolii.

Știți că acum rata mortalității de la Covid-19 în Rusia este cea mai mare de la
începutul  epidemiei  acum un an și  jumătate.  Și  nu există doar moarte,  ci  și
complicații grave.

Aș dori să îi rog pe toți cei care au fost la Mănăstirea Pskov-Pecherska și pe toți
locuitorii din Pskov care ne ascultă să se roage pentru fratele nostru, Ieromonahul
Lazăr. O mulțime de oameni îl cunosc. A dus mulți oameni prin peșterile sfinte,
prin mănăstirea Pskov-Pechersky. Are complicații de la Covid-19. Complicațiile
sunt severe:  și-a  pierdut memoria,  pierderea auzului  și  dureri  de cap severe
severe.

De asemenea, părintele Kronid s-a îmbolnăvit grav de coronavirus. Și-a vizitat
rudele. Și l-am internat cu mare greutate, pentru că toate spitalele sunt pline.
60% din cei spitalizați au leziuni pulmonare. Un alt locuitor al nostru este bolnav,
dar nu atât de grav.

În mănăstire nu există încă nicio epidemie. Dar, ca acum un an și jumătate, din
epicentrele  epidemiei  de  la  Moscova  și  Sankt  Petersburg,  treptat,  după  trei
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săptămâni, această boală ajunge în provincii. Acesta a fost în special cazul în
eparhia Pskov. Am spus acum ceva timp că arată ca al treilea război mondial. Și
acum, credeți-mă, nu renunț la cuvintele mele. Este într-adevăr un război.

Am suferit deja pierderi și pierderi semnificative. Și la ceea ce se întâmplă acum,
desigur, există un motiv.

Tulpina indiană este foarte brutală. Așa cum variola distructivă a fost oprită odată
prin vaccinare, inclusiv în Rusia (Ecaterina a II-a a fost unul dintre inițiatorii
vaccinării în secolul al XVIII-lea), tot așa astăzi nimic nu ne va scoate din această
boală, în afară de vaccinare.

Acum vaccinarea este voluntară. Aceasta este poziția statului și trebuie luată ca
atare. La începutul secolului al XX-lea, un număr mare de bătrâni credincioși au
murit  în regiunea Moscovei.  În Guslitsy – acesta era numele cartierului  –  au
refuzat  să  fie  vaccinați  împotriva  variolei,  deoarece credeau că  este  pecetea
antihristului. Și dacă membrii Bisericii Ortodoxe Ruse au fost apoi toți vaccinați și
au rămas nevătămați, printre vechii credincioși ai vremii din regiunea Moscovei
au murit mii de oameni.

Și acum, ca și în trecut, singura modalitate reală de a lupta împotriva epidemiei
este vaccinarea. Dar se aud din ce în ce mai multe voci că vaccinurile, în special
vaccinurile  covide  rusești,  sunt  periculoase,  periculoase  atât  spiritual  cât  și
medical.

Să ne amintim, în ultimele decenii, tot ceea ce nu a fost prezentat ca un pericol
spiritual: pașapoarte noi, carduri de la Moscova, număr de identificare fiscală,
certificate de pensionare. Starețul noastru Ioan Krestyankin, când a văzut această
furtună de îndoială și  discordie apropiindu-se de Biserică,  a  scris  numeroase
scrisori copiilor săi spirituali și a înregistrat un mesaj video. Și peste tot a repetat
același lucru, ceea ce, se pare, ar trebui să fie perfect evident pentru un creștin
ortodox: „Cu capacități tehnice moderne, este posibil să cucerim în mod secret și
explicit toate popoarele cu numere, jetoane și peceți. Dar nu pot dăuna sufletului
uman dacă nu există o tăgăduire conștientă a lui Hristos și închinarea conștientă
la dușmanul lui Dumnezeu. ”

În altă parte scrie: „Pecetea va urma doar negării personale a lui Dumnezeu de
către o persoană, nu înșelării. Înșelăciunea nu are sens. Domnul are nevoie de
inimile noastre iubitoare. ”



Dar, în ciuda faptului că Sfânta Scriptură vorbește despre asta și că citim în
Viețile Sfinților, am imprimat martirilor pecetea zeilor păgâni sau a Cezarului, și
le-am cerut în continuare ca să renunțe personal la Hristos și să se închine idolilor
păgâni sau împăratului în ciuda acestui fapt, continuăm să afirmăm că ceea ce am
avut în ultimii ani sunt idolii pe care i-am creat pentru noi înșine – noul pașaport,
numărul de identitate fiscală, cardul de pensionare etc. 

Aici  are loc o înlocuire foarte specială,  insidioasă și  teribilă:  ortodocșii  înșiși
construiesc un idol fără suflet și susțin că el este și nu Hristos, care este piatra de
temelie a mântuirii noastre.

Unii  dintre  compatrioții  noștri,  inclusiv  creștinii  ortodocși,  se  tem de  aceste
vaccinuri și  pentru că consideră că ne pot dăuna sănătății.  Medicii  au vorbit
despre asta în mai multe rânduri, dar trebuie să spun că mulți medici susțin
aceste temeri. Și ne ascultăm reciproc. Desigur, aceasta este cea mai rea ispită.
Nu sunt atât de mulți preoți care spun că vaccinările sunt dăunătoare. Iar pentru
un creștin ortodox, este dificil, dacă nu chiar imposibil, să ofere alte dovezi în
afară  de  „crede-mă,  așa  este”.  Instrumentul  folosit  este  doar  autoritatea
personală și credulitatea oamenilor. Și când vine vorba de sănătate, tentația este
mare. Responsabilitatea medicilor este mare, dar în același timp un număr mare
de oameni au primit deja aceste vaccinuri.

Părintele Ioan Krestiankin a spus cuvinte atât de uimitoare, încât pentru noi,
copiii  săi  spirituali,  rămân o  stea călăuzitoare în  multe  circumstanțe dificile:
„Lucrul esențial în viața spirituală este credința în Providența lui Dumnezeu și
raționamentul însoțitor. ”

Desigur,  o  persoană este  liberă să asculte  pe oricine dorește,  este  liberă să
acționeze așa  cum consideră  potrivit  și  asta  este  perfect  normal.  Experiența
noastră personală și raționamentul nostru sunt principalele noastre ghiduri în
această situație dificilă.

Pot spune pentru mine că la sfârșitul lunii august am fost vaccinat împotriva
covidului cu Sputnik-V. Vaccinarea a decurs perfect, nu am observat nimic. […]
Dar în aprilie, nivelul meu de anticorpi a scăzut atât de mult încât am fost sfătuit
să iau din nou vaccinul și, recent, în urmă cu zece zile, medicii m-au sfătuit să iau
vaccinul pentru a treia oară. Mi-au explicat că actuala tulpină indiană a virusului
este foarte agresivă și capabilă să depășească chiar și un nivel mediu de bună



imunitate. Numai o imunitate ridicată este capabilă să protejeze o persoană de
această boală. Și a doua și a treia oară, nu am avut efecte secundare. Și cunosc o
mulțime de oameni care nu numai că au fost vaccinați, dar au fost revaccinați cu
diferite vaccinuri. […]

Trebuie să înțelegeți că acesta este cu adevărat al treilea război mondial. O mare
cantitate de dezinformare este aruncată asupra noastră – ceea ce este provocator
și acționează ca sabotaj. Pentru medici este un fel de dezinformare, pentru preoți
și ortodocși este un alt lucru și așa mai departe. Ca să nu mai vorbim de numărul
mare de zvonuri, bârfe, fapte neconfirmate. După cum spunea jurnalistul nostru
rus  remarcabil,  Ivan  Lukianovich  Solonevich,  referindu-se  la  evenimentele
Revoluției din februarie, „Rusia a fost distrusă de bârfe”. Acum bârfa strică și
mulți oameni.

Mulți spun acum că un fel de microcip, nanocip etc, ar fi injectat cu vaccinul. Nu
știu dacă acesta este cu adevărat cazul sau nu, doar oamenii de știință serioși ar
trebui să spună acest lucru. Dar știu sigur că există „nanocip-uri” spirituale. Și
afectează fundamental atât persoana, cât și oamenii din jurul său. Oamenii înșiși
dezvoltă sau primesc ca informații din exterior că acest „nanocip” spiritual și
intelectual: „Este categoric imposibil să te vaccinezi, pentru că asta, pentru că
asta.  Este Antihristul,  te  vei  îmbolnăvi  și  așa mai  departe.  Și  transmit  acest
„nanocip” de la ei înșiși către alți oameni, ca o infecție, ca un instrument de
psihoză de masă. Și oamenii sunt infectați în masă cu aceste „nanocipuri”, care în
acest  caz  nu sunt  neutre  pentru  conștiință  și  suflet.  De fapt,  afectează  atât
sufletul, cât și spiritul unei persoane și chiar îi fac ca un zombie. O astfel de
persoană începe să răspândească în mod agresiv aceste informații în jurul său și
consideră  că  este  de  datoria  lor,  nu  se  poate  opri  să  împărtășească  aceste
informații cu aproapele lor, să îl infecteze cu acest „nanocip” spiritual. Sunt doar
astfel de demoni făcuți de oameni, încât oamenii îl transmit unul celuilalt. Și apoi
se dovedește că informațiile nu sunt verificate, că toate acestea nu au sens.

Îmi amintesc când a început epidemia, a fost numit cu tot felul de nume doar
pentru a pretinde că covidul era real.

„Nu există covid, nu există boală, totul nu are sens”, am auzit peste tot.  Ne
amintim cu toții. Apoi s-a dovedit că a existat cu adevărat.

Oamenii  care încep să răspândească astfel  de informații  trebuie să înțeleagă



enorma lor responsabilitate. De asemenea, trebuie să înțeleagă că devin pur și
simplu adevărații  agenți de influență din culise, care, în propriile lor cuvinte,
încearcă să distrugă oamenii. Ei fac totul pentru a distrage atenția oamenilor de
la protecția reală și sigură – imunizarea.

Părintele Ioan a vorbit despre starea spirituală a oamenilor în care sunt semănate
astfel de defecte ale minciunii: confuzie, confuzie și iar confuzie. Asta este în
sufletele acestor oameni.

Responsabilitatea  este  foarte  importantă.  Oamenii  care  răspândesc  în  mod
iresponsabil  astfel  de invenții  și  zvonuri  îmi amintesc de adevărați  agenți  de
influență  care  lucrează  nu pentru  binele  poporului  lui  Dumnezeu,  nu pentru
binele poporului rus, ci pur și simplu pentru inamic. Ei fac totul pentru a se
asigura că moartea și bolile se răspândesc în toată țara noastră. Evident, ei vor
spune: „Nu vrem asta. „Dar”, prin acțiunile lor, îi veți recunoaște ”.

În calitate de episcop al eparhiei Pskov, responsabil pentru turma care mi-a fost
încredințată de Dumnezeu, bineînțeles, îmi dau binecuvântarea necondiționată
pentru a ține cont de toate recomandările Serviciului de Sănătate de Stat din
Rusia și  pentru a efectua vaccinări  preventive împotriva acestei  boli  mortale,
boala covidului. Îmi asum această responsabilitate, fac această recomandare și,
desigur, răspund de aceasta. Desigur, sunt responsabil față de turma mea. Și cred
că este corect. Timpul pentru cuvintele goale s-a încheiat.

Dar, în același timp, trebuie să spun că acei preoți (sunt puțini în eparhia noastră,
dar există) care își abat turma și prietenii de la vaccinările preventive ar trebui,
de asemenea, să fie considerați responsabili. În mod clar, aceasta este părerea
lor. Ei cred că este un lucru corect. Dar dacă – Doamne ferește – cineva dintre cei
care nu au primit vaccinul pentru că i-ați descurajat, se îmbolnăvește grav sau
moare (și în spital, se va ști cu siguranță că nu au fost vaccinați tocmai pentru că
un astfel de preot nu i-a binecuvântat să facă acest lucru – persoana care va fi
bolnavă îi va explica medicului motivul acțiunilor sale), și dacă, Doamne ferește,
se întâmplă acest lucru, atunci acești preoți sau călugări vor trebui să suporte
întreaga răspundere canonică pentru aceste acte. Cred că și asta este corect.

Îi întreb pe toți preoții eparhiei noastre, stareți și starețe ale mănăstirilor, dacă
sunt mulți oameni, enoriași în bisericile voastre: vă rog să vă mutați birourile
afară.  Repet,  în  2-3  săptămâni,  de  la  Sankt  Petersburg,  de  la  Moscova,  cu



pelerinii, cu locuitorii de vară, covidul va veni la noi. Recent, Matushka Markela,
stareța Mănăstirii Siman din orașul Ostrov, a avut covid. Era grav bolnavă. Copiii
din Sankt Petersburg care au venit, au infectat-o pe ea și rudele ei. Fiica ei – care
a fost căsătorită înainte de a deveni călugăriță – este acum grav bolnavă.  O
cheamă Alexandra – vă rog să vă rugați pentru ea.

Dacă acum organizați tabere pentru copii, fiți foarte atenți! Nu uitați să dați teste
PCR copiilor și persoanelor care îi îngrijesc. Și de mai multe ori. Abia după aceea,
permiteți-le să fie prezenți în mănăstire și să trăiască în această tabără. Incidența
s-a schimbat; știm că, deși obișnuia să afecteze persoanele de vârstă mijlocie,
acum afectează un număr mare de tineri și chiar copii.

Vreau mai ales să subliniez, desigur, că vaccinarea împotriva acestei boli mortale,
covid, este voluntară. Și nimeni nu poate fi forțat. Dar convingerea, desigur, este
posibilă, necesară și indispensabilă. Cu toate acestea, există o anumită limită. Aici
la mănăstirea Pskov-Pecherska au avut deja loc 4-6 conversații cu frații despre
acest lucru. Am spus deja tot ce știu, am invitat un doctor, am vorbit la telefon cu
un  doctor  minunat  din  Sankt  Petersburg,  care  îl  trata  pe  părintele  Ioan
Krestiankin, care a dat sfaturi despre vaccinare. Alegerea este deci a tuturor.
Alegere  și  responsabilitate.  Responsabilitate  în  fața  lui  Dumnezeu  pentru
sănătatea aproapelui nostru, pe care, Doamne ferește, îl putem pune în pericol,
infectând  o  persoană.  Și  pentru  propria  sănătate,  care  este  un  dar  de  la
Dumnezeu. Și  există o responsabilitate și  mai mare pentru sănătatea noastră
duhovnicească. Pentru că, așa cum a scris părintele Ioan Krestiankin:

„Umbra  întunecată  a  răzvrătirii  duhovnicești  a  schimbat  mințile  și  inimile
credincioșilor și le răpește nu numai bucuria triumfului Bisericii, ci și credința și
încrederea în sine. ”

Sănătate, bun simț pentru toți, ajutor și mântuire de la Dumnezeu.

À propos de la vaccination, appel d’urgence du métropolite Tikhon (Chevkounov)
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